



လီၤခါၣ်သးကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢ,ကရၢခိၣ်အလံာ်ဟ့ၣ်ယုာ်  
လၢမၤထူရၢမုၢ်နံၤပျဲထီၣ်(၆၃)ဝိတဝီ

မုၢ်နံၤ-၁၂/၈/၂၀၁၃

အဆိကတၢ်ပဟ့ၣ်ထီၣ်ဘၣ်ပတၢ်ယုးယီၣ်ဆူပပုၤကလုာ်လၢအဟ့ၣ်လီၤတၢ်လံာ်အသးလၢထံကီၢ်ဒီးပုၤကလုာ်ဂီၢ်ဒီး ခိၣ်န့ၣ်သိၣ်န့ၣ်  
ဒီးထံဖိကီၢ်ဖိကမုၢ်ကိးဂၤဒီးအအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

မုၢ်နံၤတနံၤအံၤမ့ၢ်ဝဲတၢ်သးအုးဖးဒိၣ်တနံၤလၢကညီဒိကလုာ်ခိၣ်န့ၣ်ကီၢ်ခိၣ်စိၤဘးအူက့ၢ်ဒီးခိၣ်န့ၣ်အဂၤအဂၤတဖၣ်လုာ်ထီၣ်ကွၢ်အ  
သးသမူလၢထံကီၢ်ဒီးအပုၤကလုာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.လၢအန့ၣ်ယုဆံၣ်ဘျီအတီၢ်ပုၤကညီကလုာ်ဘၣ်လဲၤခိဖျိဘၣ်ဝဲတၢ်ကိတၢ်ခဲအါမံၤဒီး  
ကညီကလုာ်ခိၣ်န့ၣ်အါဂၤ,ပုၤကမုၢ်အါဂၤလၢကညီဒိတကလုာ်ကဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်သဘျၢ်ဒီးတၢ်ထဲသိး  
တုၤသိးအဂီၢ်န့ၣ်ဘၣ်ဟ့ၣ်လီၤကွၢ်အသးသမူတဖၣ်အါအါဂီၢ်ဂီၢ်လံာ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီကလုာ် တၢ်သဘျၢ်ဒီး တၢ်ထဲသိးတုၤသိးအံၤ တၢ်ကဘၣ်ထီၣ်အီၤဒီး ပုၤတဂၤစုာ်စုာ် ,ကဘၣ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ် တၢ်ထဲ သိးတုၤသိးလၢ  
တၢ်ဂ့ၢ်ကိးမံၤဒီးန့ၣ်လီၤ.အဒိအမ့ၢ်ပုၤဂ့ၢ်ဝီခွဲးယာ်,ဂံၢ်ခိၣ်ထံးပုၤဂ့ၢ်ဝီတၢ်အံၤထွဲကွၢ်ထွဲ,ထံရံၢ်ကီၢ်သးတၢ်ထဲသိးတုၤသိးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဂ့ၢ်အံၤအဖိခိၣ်ပဲကညီဖိကိးဂၤဒီးသိးကဒီးန့ၣ်ဘၣ်က့ၤကညီဒိကလုာ်တၢ်ထဲသိးတုၤသိးဒီးတၢ်သဘျၢ် အံၤအဂီၢ်ပဲကိးဂၤ  
ဒီးလၢပလီၢ်ပသန့ၣ်ဒိၣ်ပမူပဒါအိၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.လၢတၢ်န့ၣ်အယိယအဲၣ်ဒီး ယုထီၣ်တၢ်သကွၢ်ကညးဆူကညီထံဖိကီၢ်ဖိကမုၢ်တဖၣ်  
ကိးဂၤ အအိၣ်လၢကဟ့ၣ်လီၤသကိး အဂံၢ်အဘါခိဖျိ နီၢ်ခိၣ်ဘါ,တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်,တၢ်ကူၣ်တၢ်ဆး,တၢ်ကတိၤန့ၣ်ဒဲးတၢ်လၢကညီဂီၢ်ဝီ,  
တၢ်ယုစၢၤတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ ခိဖျိ တၢ်ကရၢကရိ တဖုဖု အအိၣ်ဒီး တၢ်သး အိၣ် တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤ စၢၤ ကျိၣ်စုတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤဒီးအံၤ  
ဒုးအိၣ်ထီၣ် ပပုၤက လုာ် တၢ်ယုတၢ်ဖိး အ ပနီၣ်စ့ၢ်ကိးလီၤ. တကးဘၣ် တၢ်မၤစၢၤဒီးအံၤ ဝဲန့ၣ်အိၣ်တပူၤလၢလၢန မၤကသ့ဝဲလီၤ.  
အါန့ၣ်အအံၤ ပသးခု တုၢ်လိာ်မုၢ် ဘၣ်စ့ၢ်ကိး ပုၤနီၢ်တဂၤ ကဟ့ၣ်လီၤ အနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ် လၢကန့ၣ်လီၤမၤသကိး တၢ်လၢ ကညီ  
တၢ်ကရၢကရိအပူၤအဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဆၢကတီၢ်န့ၣ်ဝဲအသိးန့ၣ်လီၤ.ပုၤတနီၤအတၢ်ဟံလီၤအသးလၢကဟဲက့ၤမၤသကိးတၢ်တစိာ်တလီၢ်  
လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်ဖုၣ်ကိာ်လၢပုၤကလုာ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.လၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ်မ့ၢ်စ့ၢ်ဘၣ်ဆၣ်ခိဖျိအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ  
ဟံလုာ်ဟံဂီၢ်လၢတၢ်ဖံးသကိးမၤသကိးတၢ်အပူၤအယိတၢ်အံၤမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဆၢကတီၢ်ဒီးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်ဟံလုာ်ခံ  
မံၤလၢဒီးကဲထီၣ်တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိဒီးတၢ်ဂံၢ်ဆုၣ်ဖးဒိၣ်တမံၤန့ၣ်လီၤ.

ပဲကိးဂၤလၢပလီၢ်ပသန့ၣ်အသိးပမ့ၢ်ပုၤလၢအမၤပျဲပမူပဒါတဖၣ်အယိ,ခိၣ်န့ၣ်,သုးဖိသံၣ်ဖိဒီးကမုၢ်အါဂၤလၢအဟ့ၣ်လီၤ  
တၢ်လံာ်အသးတဖၣ်အံၤအတၢ်သ့ၣ်မုၢ်သးမုၢ်ကအိၣ်ထွဲဝဲလၢပတၢ်ဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ်မူဒါတဖၣ်ဒ်အံၤအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.မုၢ်နံၤမ့ၢ်တုၤယိဖဲ  
လၢအိကူၣ်၁၂သိအဆၢကတီၢ်ပဲကညီဖိကိးဂၤဒီးတၢ်ကရၢကရိတဖၣ်မၤလၢကပီၤက့ၤကညီမၤထူရၢခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးဝဲတၢ်  
သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်မၤထူရၢတဖၣ်အတၢ်မၤဘျးမၤဖျိၣ်တဖၣ်တကးဘၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးပဲတဖၣ်ပဘၣ်အၢၣ်လီၤပသးလၢပကဆဲးဖိၣ်ထီၣ်မူဒါလၢ  
ပပုၤကလုာ်ကဒီးန့ၣ်ဘၣ်က့ၤတၢ်သဘျၢ်ဒီးတၢ်ထဲသိးတုၤသိးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

(နါဒါအဲၣ်ကျၢ)  
ကရၢခိၣ်  
ကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢ  
လီၤခါၣ်သး